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15. februar 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. I svarene på §37 – 64/2019 skriver Naalakkersuisut at isbjørnekvoten for 

Ittoqqortoormiut for 2016 blev opbrugt i november 2016.  

 

I en pressemeddelelse den 21. April 2016 skriver Departementet for Fiskeri, 

Fangst & Landbrug, at isbjørnekvoten blandt andet for Ittoqqortoormiit er 

opbrugt. Altså godt 7 måneder før det måned som står opført i §37 – 64/2019.  

 

- Er der grund til at antage, at der er andre / flere informationer i §37 – 

64/2019, der ikke stemmer overens med fakta?   

2. I svarene på §37 – 64/2019 skriver Naalakkersuisut ved Ad 4/2, at den ekstra 

politiske kvote for isbjørne ved Ittoqqortoormiit og Tasiilaq blev tildelt 

grundet et øget pres fra kommunen og fangerne, der mente at kvoten var for 

lav.  

 

- Er der indkommet en konkret henvendelse fra kommunen, som jeg går udfra 

drejer sig om Kommuneqarfik Sermersooq, med et ønske om øget 

isbjørnekvote?     

3. I svarene på §37 – 13/2019 spm. 2 svarer Naalakkersuisut, se: 

https://ina.gl/documents/para3637/2019/svar/013_2019_fiskeri_SOGEI_re

tt_svar.pdf, at de baserer deres vurdering på principperne om bæredygtighed. 

 

- Vurderer Naalakkersuisut, at der sker bæredygtigt fiskeri ved Nuuk og i 

Diskobugten med kvotefrie fiskezoner?  

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Ovenstående spørgsmål er opfølgning på de svar, Naalakkersuisut tidligere har afgivet i 

forbindelse med et par §37 spørgsmål, stillet af undertegnede.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.   
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